
Zápis ze zasedání č. 22 

Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity  

 
ze dne 25. února 2008 
 
Program 

 
1. Schválení programu a kontrola zápisu z 21. zasedání  
2. Změny ve složení senátu 
3. Výuka a tvorba studijních programů 
4. Opatření děkana č. 1/2008 k studijnímu a zkušebnímu řádu 
5. Opatření děkana č. 2/2008 k poplatkům za studium 
6. Organizační řády ústavů 
7. Případ nekvalitní výuky  
8. Různé 

 
Usnesení  

 
1. Zápis č. 21 byl schválen bez připomínek 
2. Senát schválil opatření děkana č. 1/2008 k studijnímu a zkušebnímu řádu 
3. Senát schválil opatření děkana č. 2/2008 k poplatkům za studium 
4. Senát doporučuje, aby na ústavech, kde nejsou senátoři členy Rady ústavu, byli senátoři 

z příslušného volebního obvodu zváni ředitelem ústavu na jednání jako hosté.  
5. Senát schválil organizační řády Ústavu matematiky a statistiky, Ústavu fyzikální elektroniky, 

Ústavu experimentální biologie, Ústavu botaniky a zoologie a Ústavu geografie s tím, že 
budou do nich zapracovány jeho připomínky. 

6. Senát vyzývá studenty, aby se v případě závažných nedostatků ve výuce obrátili na ředitele 
ústavu, na členy senátu nebo na studentské poradce. 

7. Příští zasedání senátu se uskuteční 31. 3. 2008 v 15 hod. 
 
 
 
Ad1) 
Doc. Čadek navrhl program zasedání, jak je uvedeno výše. Mgr. Ručka podal návrh na vypuštění bodu 
Výuka a tvorba studijních programů. Předseda senátu doc. Čadek nechal o programu hlasovat. Výsledky 
hlasování o původním návrhu programu: 17 pro, 3 proti, zdrželi se . Zasedání pak probíhalo podle 
původně navrženého programu. 
Zápis z 21. jednání AS byl schválen bez připomínek. 
 
Ad 2) 
Mgr. Lerch končí v AS MU, přestává být postgraduálním studentem, v KS ho nahradí Zbyšek Vichta. 
 
Ad 3) 
Proděkan Munzar – seznámil s opatřením děkana Výuka a tvorba studijních programů a shrnul 
nejdůležitější body:  
 
Kreditová hodnota diplomových prací (DP) - studenti požadovali alespoň 40 kreditů, řešeno v odst. (3) a 
odst. (4), čl. 2. Plánované navýšení kreditů pro povinné (P) a  povinně volitelné (PV) předměty. Původní 
plán počítá s navýšením, nově navrženo kompromisní řešení: V jednooborovém bakalářském studiu za P a 
PV předměty – navýšení ze 135 na 144 kreditů, v magisterském studiu pak z 80 na 84 kreditů.  



 
Prostor pro volbu 10 % přednášek na jiných fakultách by měl být eliminován.  
Opatření bude předloženo tak, jak je připravené, jinak se fakulta bude řídit provizorně starým předpisem. 
 
Diskuse: 
Ručka – přes opakovaná jednání zástupců SK senátu s proděkanem nedošlo k dohodě. Hlavní připomínky 
studentů k návrhu: 

1. Navýšení kreditů za DP – studenti považují za samozřejmost. 
2. Navýšení kreditů za P a PV – SKAS souhlasí s navýšením u učitelských a víceoborových 

studijních programů, je ochotna přistoupit na kompromis o bakalářského studia, ale navýšení u 
magisterského studia považuje za nepřijatelné. Omezení volnosti přednášek na jiných fakultách je 
příliš striktní, je zde obava z omezení profilace studentů. Původní dohoda počítala s možností 
10% kreditů na jiných fakultách. Současný návrh jde proti dlouhodobému záměru fakulty. 

Čadek – je nárůst z 80 na 84 kreditů neúnosný? 
Ručka – 80 kreditů stačí 
Preisler – Příklad z analytické chemie – za dva roky magisterského studia vyžaduje výuka základních 
předmětů nutných ke státní zkoušce 88 kreditů. Studenti si mohou vybrat další přednášky, systém funguje. 
Baláž – ve speciálních případech při profilaci studenta návrh na větší vliv vedoucího diplomové práce. 
Munzar – vyjádřit by se měl spíše garant. Je to prakticky neproveditelné, ne vždy studenti komunikují se 
školitelem (Bulant). 
 
Hlasování: Na hlasování týkající se výuky a tvorby studijních programů se studenti vzdálili, senát nebyl 
usnášeníschopný, a proto se hlasování  neuskutečnilo. Dokument nebyl schválen. 
 
Ad 4) 
Proděkan Munzar – seznámil se změnami v rámci opatření děkana č.1/2008.  
Hlavní změny: 
čl. 2 a 4 odrážejí změny ve struktuře fakulty (zřízení ústavů) 
čl. 11, odst. 2 – zapíše-li si předmět méně než 5 studentů, je možné předmět zrušit 
 
Diskuse: 
Kudrle - Předmět nebude existovat pokud bude méně než 5 studentů?  
Munzar - Je možnost nenabídnout k zápisu. 
Ručka – na připomínku, že je potřeba s opatřením děkana seznámit studenty co nejdříve, bylo odpovězeno 
(Munzar), že je vše zveřejněno. 
Čech – je třeba dát na fakultní stránky odkaz na studijní a zkušební řád včetně všech aktualizací a 
doprovodných komentářů. Zejména je potřeba studenty upozornit na opatření v článku 16 odst 5, že 
„zkoušející není povinen vypisovat opravné termíny pro studenta, který učinil první pokus o ukončení 
předmětu až v posledním řádném termínu vypsaném pro dané zkouškové období.“  
Vše bude zveřejněno v jednom balíku se studijním a zkušebním řádem (Munzar). 
 
Ad 5) 
Proděkan Munzar – Opatření zůstává stejné jako v roce 2007. Studenti, kteří překračují v bakalářském 
nebo magisterském studijním programu standardní délku studia zvětšenou o jeden rok, zaplatí za každý 
započatý měsíc 2500 Kč. 
Diskuse: 
Čech – dotaz, zda tento předpis vychází z předpisu MU. 
Fiala – co je částka 2996 v článku I? Koeficient zákonem stanovený (Munzar). 
Hlasování: schváleno jednomyslně. 
 
Ad 6)  



Senát projednal návrhy organizačních řádů ústavů předložených jejími řediteli. V případech, kdy byly 
nutné pouze drobné a formální úpravy, senát tyto úpravy provedl a organizační řád schválil. V případě 
ústavů antropologie a biochemie, kde byly navrženy zásadnější úpravy, bude o organizačních řádech 
jednáno znovu až po projednání navrhovaných úprav s řediteli ústavů. 
 
Diskuse k organizačním řádům ústavů: 
Schlaghamerský – nastolil otázku, jak zajistit informovanost senátu o dění v malých ústavech, na kterých 
není žádný zaměstnanec – člen senátu.  
Gelnar – navrhl zakotvit, že ředitel ústavu má povinnost na radu ústavu zvát senátory zvolené za 
jednotlivé volební obvody. 
Čadek – tam, kde se Rada ústavu schází  nepříliš často, měli by být senátoři zváni. 
 
Průběh projednávání jednotlivých organizačních řádů ústavů: 
 
Ústav matematiky a statistiky  
Schváleno bez úprav. 
Hlasování: pro 21, proti 0, 2 se zdrželi 
 
Ústav fyzikální elektroniky (ÚFE) 
Schváleno s následujícími úpravami: 
- bude vyškrtnouta 1. část odst 3, čl. 4 a nahrazeno „Ředitel jmenuje…“ 
- „Na zasedání rady zve ředitel členy senátu Fakulty zastupující obor fyzika“ 
 
Hlasování: schváleno jednomyslně. 
 
Ústav experimentální biologie (ÚEB): 
Schváleno s následujícími úpravami: 
Čl. 1, odst. (3) – opravit na datum 27. 11. 2006. 
Čl. 1, odst. (4) – anglický název „Department of…“. 
Čl. 4, odst. (2) - „Ředitel zve na zasedání Rady ústavu senátory¨zvolené ve volebním obvodu biologie“. 
vyškrtnout čl. 10. 
starý čl. 11 nově přečíslovat na čl. 10, v čl. 10 nahradit formulací „čl. 21, odst. 3“. 
 
Hlasování: schváleno jednomyslně. 
 
Ústav botaniky a zoologie (ÚBZ): 
Schváleno s následujícími úpravami: 
Čl. 1, odst. (3) – změna data na 27.11.2006. 
Čl. 3, odst. (5) – zrušit odkaz na přílohu 4. 
Čl. 4, odst. (1) – „…zve senátory za daný volební obvod“. 
Čl. 4, odst. (2) – škrtnout „…v souvislosti s ustanovením…“. 
Čl. 4, odst (4) – „serveru“ místo severu. 
Čl. 8, odst. (1) – „podle čl. 21 odst. 3 Statutu…“. 
Doplnit podpis ředitele. 
Příloha 2, e – (Vertebratology Research Group). 
Příloha 2, g – (Parasitology Research Group). 
Senát doporučuje odstranění příloh 3 a 4. 
 
Hlasování: schváleno jednomyslně. 
 
Ústav antropologie (ÚA): 



Senát navrhuje následující úpravy 
Opravit číslování článků. 
Čl. 1, odst (5), písm a) – škrtnout. 
Čl. 2, odst. (2) – škrtnout čl. 6. 
Čl. 3, odst. (1), písm. d) - .. a hospodaření s těmito prostředky. 
Cl. 3, odst. (4) – „…Rada Ústavu (čl. 4)“. 
Čl. 5 (nově) odst. 2 …nejméně 30% pracovníků. 
Čl. 9, odst. (1) – „…podle čl. 21, odst. 3“. 
 
Hlasování bylo odloženo, proběhne po projednání pozměňovacích návrhů s ředitelem ústavu. 
  
Ústav biochemie: 
Senát navrhuje následující úpravy: 
Čl. 1, odst. (3) – správně 27. 11. 2006. 
Čl. 3, odst. (5) – vypustit a) a b). 
Čl. 3, odst (1), písm. b) vypustit slova „zahrnující účast!. 
Čl 3, odst. (1), písm. d) – přidat „…a hospodaření s těmito prostředky.“. 
Čl. 4 – odst. (1) zvážit členství externistů v radě ústavu, přidat formulaci, že ředitel zve na jednání rady 
senátory zvolené za obor chemie. 
Čl. 8 – „…podle čl 21, odst. 3“. 
Doplnit podpis ředitele. 
 
Hlasování bylo odloženo, proběhne po projednání pozměňovacích návrhů s ředitelem ústavu. 
 
Geografický ústav (GÚ): 
Schváleno s následujícími úpravami: 
Opravit datum, čl. 1, odst. (3): 27.11.2006. 
Čl. 1, odst. (5), písm. a) – vypustit. 
Čl 3 – nazvat „Ředitel Ústavu“. 
Čl. 4, odst. (2) – „Zasedání Rady ústavu zve členy Akademického senátu…“  
Čl. 4, odst. (3) – vypustit konec odstavce: „v souvislosti s ustanovením čl. 3, odst. 3…“. 
Čl. 5, odst. (5) – „…a který se zveřejňuje a archivuje na dokumentovém serveru.“. 
Čl. 9, odst. (1) – „…podle čl. 21, odst. 3 Statutu…“ 
Doplnit podpis ředitele. 
 
Hlasování: schváleno jednomyslně. 
 
Zodpovědní zpravodajové opraví organizační řády a dají k posouzení daným ředitelům ústavů. 
 
Ad 7)  
Mgr. Ručka informoval, že dle jeho informací neproběhla výuka předmětu Bi5180 Genetika 
kvantitativních znaků (Vyučující RNDr. Ing. Karel Chroust, PhD.) v podzimním semestru 2007 
v odpovídajícím rozsahu.  
Gelnar – dr. Chroust byl externista a nebude dále na fakultě působit. 
Čech – je třeba dát najevo studentům, že problémy tu jsou a byly řešeny právě na popud studentů. 
 
Ad 8) 
Dr. Baláž upozornil, že je třeba aktualizovat webové stránky senátu. 
 
Ad 9) Usnesení bylo jednomyslně schváleno. 
 



 



Prezence 

 
Z 29 senátorů  bylo přítomno 23 (14 z KAP a 9 z KS). 
 
Komora akademických pracovníků:  
RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; doc. RNDr. Martin Čadek, CSc.; doc. RNDr. Eva Drozdová, Ph.D.; RNDr. 
Radovan Fiala, CSc.; Mgr. Martin Ivanov, Dr.; Mgr. Vít Kudrle, Ph.D.; Mgr. Tomáš Kuchovský, Ph.D.; 
doc. RNDr. Zdeněk Mikulášek, CSc.;  Mgr. Ondřej Mulíček, Ph.D.; Mgr. Marek Nečas, Ph.D.; doc. Dr. 
Zdeněk Pospíšil, Dr.; Mgr. Jan Preisler, Ph.D.; Dipl. Biol. Jiří Schlaghamerský, Ph.D.; doc. RNDr. Jiří 
Sopoušek, CSc.  
 
Komora studentů: 
Mgr. Jan Čech, Ondřej Folvačný, Mgr. Eva Chovancová, , Libor Lakota, Mgr. Pavel Macek, Mgr. Zdeněk 
Moravec, Bc. Jan Orava, Petr Ostřížek, Bc. Zdeněk Ručka, Karel Svoboda, Zbyšek Vichta. 
 
Omluveni:  
Mgr. Marek Dosbaba, Bc. Jan Fiala, RNDr. Martin Kolář, PhD., Bc. Lydie Navrátilová, Mgr. Pavel 
Sťahel, Ph.D.. 
 
Neomluvili se:  Mgr. Pavel Macek (z KS).  
 
Hosté: 
doc. RNDr. Milan Gelnar, CSc.; doc. Mgr. Dominik Munzar, Dr.; Mgr. Michal Bulant, Ph.D. 
 
Zasedání řídil: 
doc. RNDr. Martin Čadek, CSc. 
 
Zapsali: 
Radovan Fiala, Martin Ivanov 
 


